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Na Starcie Na Starcie

Od lewej: Marek Kruszewski, Ryszard Stasiowski, Ewa Marszałek, Adam Zawada, Piotr Mikołajczak, Marek Krzewiński, Bogumiła Lewandowska-Siwek, 
Andrzej Kiedos, Marzena Żłobińska, Zenon Marszałek

4 sierpnia została oddana do użytku obwodnica Bara-
nowa. Jej budowa pochłonęła blisko 13 mln zł. Gmina 
Baranów na ten cel pozyskała dofinansowanie z Rządo-
wego Funduszu Rozwoju Dróg w wysokości 5,5 mln zł

Obwodnica Baranowa 
już otwarta!

To długo oczekiwana inwestycja drogo-
wa, która wyprowadzi ruch kołowy 
z centrum miejscowości Baranów. Bę-
dzie ciszej i bezpieczniej, ponieważ ogra-
niczymy ruch tonażowych i wielkoga-
barytowych samochodów dostawczych. 
Polepszy się transport do zakładów pro-

dukcyjnych w Jankowych, Donaborowie 
i tranzyt do innych miejscowości. Ta ob-
wodnica Baranowa, to zamysł od kiedy 
jestem tutaj włodarzem, ale usytuowanie 
tej drogi to podpowiedź Przewodniczące-
go Rady Gminy – Mariana Kremera 
– mówi Wójt Bogumiła Lewandow-
ska-Siwek. 

Inwestycja rozpoczęła się w lutym 2021 
roku. Droga liczy ok 1 km. Przy drodze po-
wstała ścieżka pieszo-rowerowa, a droga 
łączy dwie drogi powiatowe. Przy byłej 
drodze DK11 powstało skrzyżowanie z sy-

gnalizacją świetlną, które skomunikuje 
również drogę do budowanej obecnie 
galerii handlowej.

Wiele osób mówi mi, że powinno tam 
powstać rondo, nie sygnalizacja świetl-
na. Też uważam, że takie rozwiązanie 
byłoby lepsze, niestety projektant argu-
mentował słabym podłożem, a GDDKiA 
w Poznaniu, która zatwierdzała ten pro-
jekt, zezwoliła tylko na takie rozwiąza-
nie. Cieszę się ogromnie nową i bardzo 
potrzebną inwestycją w naszej Gminie, 
zrealizowaną przez firmę STRABAG 
w umówionym terminie. – dodała wójt 
Baranowa.

Obwodnica Baranowa w niedalekiej 
przyszłości stanie się drogą powia-
tową. Starosta Powiatu Kępińskiego 
Robert Kieruzal obiecał wyremon-
towanie także odcinka dojazdowego 
z Rynku w Baranowie do obwodnicy. 
- Ta droga w kierunku Jankowych bar-
dzo usprawni komunikację drogową 
także w samym Baranowie i mieszkańcy 
odczują to pozytywnie - mówił starosta 
Robert Kieruzal. (bam)

Obwodnica Baranowa 
w pigułce

NAJWAŻNIEJSZE DATY

NAJWAŻNIEJSZE LICZBY

Wyprowadzenie ruchu tranzyto-
wego z terenu ścisłej zabudowy 
Baranowa. 

Poprawa stanu bezpieczeństwa 
w ruchu drogowym, w szczegól-
ności w ruchu pieszo-rowero-
wym. 

Lepsza dostępność komunika-
cyjna do już istniejących terenów 
inwestycyjnych przedsiębiorstw 
i zakładów pracy w Baranowie, 
Jankowach i w Donaborowie oraz 
tych planowanych w przyszłości. 

Lepsza dostępność do placówek 
edukacyjnych - szkół ponadpod-
stawowych, zlokalizowanych na 
terenie Gminy Kępno. 

Skrócenie czasu dojazdu służb 
ochrony przeciwpożarowej, ra-
townictwa medycznego i policji 
do zakładów pracy, przedsię-
biorstw, szkół, kościołów, biblio-
tek, urzędu gminy oraz innych 
miejsc, w których wystąpi za-
grożenie bezpieczeństwa, życia, 
zdrowia i mienia.

8 grudnia 2020 r. - Ogłoszenie 
przetergu na realizację inwestycji

9 lutego 2021 r. - Podpisanie 
umowy z wykonawcą - firmą 
STRABAG

15 lutego 2021 r. - Przekazanie 
terenu budowy i rozpoczęcie 
prac

Długość wybudowanych dróg - 
921,3 m

Szerokość Obwodnicy - 6 m

Długość wybudowanych ścieżek 
pieszo-rowerowych - 968 m

Długość wybudowanych chodni-
ków - 429 m

Nowe miejsca postojowe 
- 20 miejsc

Liczba zamontowanych lamp
oświetlenia ulicznego - 25 szt.

KOSZTY INWESTYCJI

12 382 023,37 zł - Całkowita 
(przybliżona) wartość prac

5 503 716,61 zł - Wartość pozy-
skanego dofinansowania

Długość wybudowanego kanału 
technologicznego - 1 212 m

Długość wybudowanej kanaliza-
cji deszczowej - 582 m

18 października 2021 r. - 
Podpisanie umowy z Urzędem 
Wojewódzkim na dofinansowa-
nie inwestycji

4 sierpnia 2022 r. - Oddanie 
drogi do użytku

NAJWAŻNIEJSZE CELE
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...i przedsięwzięciaInwestycje...

Rusza budowa nowej sieci kanalizacji sanitarnej w Joan-
ce. Umowę podpisano 5 sierpnia. Inwestycję, wartą 6 020 
431,64 zł, wykona ostrowska firma „EkoInżynieria”. Na 
ten cel nasza Gmina pozyskała dofinansowanie w kwo-
cie 4 739 999,00 zł w ramach programu „Polski Ład”

Nowa kanalizacja
dla Joanki

Przedmiotem umowy jest budowa ka-
nalizacji sanitarnej o długości niemal 
3 km wraz sięgaczami do granic dzia-
łek oraz czterema przepompowniami 
ścieków. Dodatkowo wybudowany zo-
stanie kolektor tłoczny o długości 140 m. 

To bardzo długo oczekiwana inwestycja 
przez Mieszkańców tej miejscowości. Na 
spotkaniach sołeckich zawsze był porusza-
ny ten temat, jak bardzo brakuje kanaliza-
cji w Joance. Prawie od 10 lat ubiegałam 
się o tę inwestycję w Wodociągach Kępiń-
skich. Po wielu prośbach i wnioskach do 
tej instytucji wiedziałam, że tę inwestycję 
musimy zrealizować bez pomocy finanso-
wej ze strony WK. To była moja obietnica 
przedwyborcza na kadencję 2018-2023. 
Już od 2020 roku rozpoczęliśmy prace 
nad tym zadaniem. W 2021 roku wykona-

no projekt i potrzebną dokumentację do 
w/w inwestycji. Od 2022 roku ta inwestycja 
wreszcie ruszyła. Zwróciliśmy się do Spółki 
WK z pismem o jednoczesną wymianę sieci 
wodociągowej w Joance, ponieważ Spółka 
zleciła projekt wymiany sieci wodociągowej 
wraz z przyłączami na tym samym terenie 
budowy. Negocjacje dotyczące wymiany 
wodociągu z tym samym Wykonawcą i na 
tym samym terenie obniżą koszty wymia-
ny sieci wodociągowej  (wykopy, remont 
dróg, gwarancja). - mówi Wójt Bogumiła 
Lewandowska-Siwek.
Inwestycja rozpocznie się w listopadzie 
2022 roku i trwać będzie do końca lutego 
2024 roku. (ug)

Ta wiadomość z całą pew-
nością ucieszy milusiń-
skich z Łęki Mroczeńskiej. 
Wkrótce powstanie tam 
plac zabaw oraz miejsce 
rekreacyjne 

Po pierwsze
- umowa

Umowę na dofinansowanie tego 
przedsięwzięcia Wójt Gminy Baranów 
podpisała 3 sierpnia z Wielkopolskim 
Urzędem Marszałkowskim. Nasz part-
ner na podstawie ustawy o wspieraniu 
rozwoju obszarów wiejskich w ramach 
PROW na lata 2014-2020 zobowiązał 
się przeznaczyć na ten cel 85 603,00 zł. 

Wspomniane miejsce rekreacji wraz z pla-
cem zabaw powstanie w okolicach tzw. 
biało-czerwonej szkoły w Łęce Mroczeń-
skiej. Teren budowy obejmuje 0,17 ha. 
Zakres prac przewiduje przygotowa-
nie terenu, roboty budowlane, obiekty 
małej architektury, nasadzenia, ogro-
dzenie, oświetlenie, oraz nawodnie-
nie. Zadanie zostało dofinansowane 
w ramach Europejskiego Funduszu 
Rolnego na rzecz Rozwoju Obszarów 
Wiejskich 2020+: Europa inwestująca 
w obszary wiejskie.

(ems)

Zakończył się remont szatni na baranowskim Orliku. 
Odbiór prac miał miejsce 13 lipca. Inwestycję wykona-
ła firma „Projektobud”. Prace trwały od końca kwiet-
nia i kosztowały 400 980,69 zł

Szatnia na orliku 
już po remoncie

Zmianie uległy m.in. takie pomiesz-
czenia jak WC dla niepełnospraw-
nych. Zamurowano otwór drzwiowy, 
wykonano wejścia od frontu budynku 
poprzez wykucie otworu w ścianie ze-
wnętrznej, położono nowe płytki na 
ścianach i posadzce. Wyremontowano 
również toaletę ogólnodostępną. Po-
większyła się powierzchnia magazynu 
przeznaczonego na sprzęt sportowy. 
Położono nową izolację ścian na czę-

15 lipca podpisana zosta-
ła umowa, na mocy której 
w Donaborowie rozbudo-
wana zostanie sieć wodo-
ciągowa oraz kanalizacji 
sanitarnej

Hydrobudowa
dla Donaborowa

Inwestycję wykona firma HYDRO – 
INSTAL z Ostrowa Wielkopolskiego. 
Prace potrwają do wiosny przyszłego 
roku, a koszt inwestycji wyniesie 1 549 
000,00 zł. Dzięki temu powstanie nowa 
sieć wodociągowa wraz z sięgaczami, 
sieć kanalizacji sanitarnej, kolektor 
tłoczny oraz przepompownia ścieków.

(ems)

ści budynku oraz wykonano nową 
podbitkę z blachy. Całość budynku 
pomalowano farbami silikatowymi. 
Położono panele fotowoltaiczne, 
a w szatniach pojawiły się nowe ławki 
i szafki (36 szafek dla zawodników po 

18 w każdej szatni). Inwestycja została 
dofinansowana w kwocie 100 000,00 
zł ze środków Samorządu Wojewódz-
twa Wielkopolskiego w ramach pro-
gramu „Szatnia na medal”. Całkowita 
wartość prac zamknęła się w kwocie 
400 980,69 zł. (ems)
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Rewitalizacja rynku W Kronikarskim notatniku

Delegacja z Baranowa 
w dniach od 30.06 do 3.07 
gościła w zaprzyjaźnionym 
Ihlow (Niemcy). Wizyta 
odbyła się na zaproszenie 
Arno Urlichs`a – burmi-
strza Gminy Ihlow

Z partnerską 
wizytą

Projekt współfinansowany przez Unię Europejską z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach 
Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014 - 2020

Rewitalizacja rynku

W połowie sierpnia zakończyły się prace przy moderni-
zacji drogi gminnej w Feliksowie. Inwestycję wykonało 
Kępińskie Przedsiębiorstwo Drogowo-Mostowe. Zada-
nie kosztowało 1 032 376,45 zł

Droga w Feliksowie

Chcesz otrzymać
dodatek węglowy?

Umowę na realizację tego zadania 
podpisano 7 kwietnia 2022 r. W ra-
mach inwestycji przebudowano 1070 
m drogi, przełożono zjazdy do posesji 
z kostki bitumicznej i płyt ażurowych, 
wyregulowano studzienki oraz zasuwy 
na sieci wodociągowej i gazowej, wy-
konano pobocza gruntowe od krawę-

dzi jezdni do granicy pasa drogowego 
wraz z ich wyprofilowaniem i obsia-
niem trawą, przebudowano zjazdy 
z kostki betonowej z wbudowaniem 
krawężnika najazdowego przy krawę-
dzi jezdni. Zapewniono dojazdy do 
wszystkich działek.

(ems)

Odwiedź Urząd Gminy Baranów
ul. Rynek 21 - I piętro

tel: (62) 74 10 145 / 146

INFORMACJA

Więcej informacji o programie na naszej stronie www.baranow.pl
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Stypendia i nagrodyW kronikarskim notatniku

Wójt Gminy Baranów przyznała stypendia i nagrody 
111 wyróżniającym się uczniom szkół podstawowych. 
Uroczysta gala miała miejsce 24 lipca w Szkole Pod-
stawowej w Baranowie

Stypendia
i nagrody

Przypomnijmy, że Stypendium Wój-
ta Gminy Baranów otrzymuje uczeń, 
który uzyskał na koniec roku szkolne-
go średnią ocen powyżej 5,50 w przy-
padku klas IV-VI szkół podstawowych 
oraz 5,00 w klasach VII-VIII. Nagrodę 
przyznaje się za szczególne osiągnię-
cia związanie z procesem nauczania 
oraz za osiągnięcia sportowe:

Laureatom wojewódzkich kon-
kursów, olimpiad i turniejów – za 
zajęcie od I-X miejsca

Laureatom krajowych konkur-
sów, olimpiad i turniejów – za 
zajęcie od I-XV miejsca

Uczniom wybitnie zdolnym z da-
nej dziedziny wiedzy i sportu za 
udokumentowane wysokie osią-
gnięcia

W uroczystości wzięli udział najlepsi 
w minionym roku szkolnym uczniowie 

Wystawa prac Jana Marciniaka - ucznia SP Baranów

wraz ze swoimi rodzicami. Część arty-
styczna, w iście greckim stylu, została 
przygotowana przez uczniów ze Szkoły 
Podstawowej w Baranowie. 

W tym roku, dla najzdolniejszych 
uczniów w naszej gminie przeznaczo-
no 33 300,00 zł w formie stypendiów 
i nagród. Gratulujemy wszystkim wy-
różnionym oraz życzymy sukcesów 
w nadchodzących latach. (ems)

24-26 maja 2022 r. w całej Polsce odbył się obowiąz-
kowy egzamin ósmoklasisty. Przystąpiło do niego ok. 
pół miliona uczniów. Ósmoklasista zdawał egzamin 
z trzech przedmiotów obowiązkowych, tj.: z j. polskie-
go, matematyki i języka nowożytnego. W naszej Gmi-
nie większość uczniów wybrała język angielski (tylko 
jeden uczeń zdecydował się na j. niemiecki). Wyniki 
poznaliśmy 1 lipca. Wyniki nie zachwycają, ale warto 
podkreślić, że nie odbiegają one od średniej krajowej

Średnia krajowa

Na egzaminie ósmoklasisty uczniowie 
mieli 120 minut, by zmierzyć się z za-
daniami z języka polskiego. Na teście 
pojawił się fragment „Zemsty” Alek-
sandra Fredry i uczniowie odpowiadali 
na związane z nim pytania. Trzeba też 
było się zmierzyć z opowiadaniem, 
a także z tematem, który poruszał mo-
tyw przyjaźni. W rozprawce należało 
- odwołując się do wybranej lektury 

Zestawienie wyników w poszczególnych gminach naszego powiatu:

SZKOŁA

SZKOŁA

Donaborów
Łęka Mrocz.
Mroczeń
Słupia
Gmina (śr.)
Powiat (śr.)
Kraj (śr.)

Baranów
Bralin
Perzów
Rychtal
Trzcinica
Łęka Op.
Kępno (miasto)

Kępno (ob. wiejski)

J. POLSKI

J. POLSKI

J. ANGIELSKI

J. ANGIELSKI

MATEMATYKA

MATEMATYKA

ILOŚĆ 
ZDAJĄCYCH

ILOŚĆ 
ZDAJĄCYCH

obowiązkowej oraz innego utworu - 
rozważyć trafność stwierdzenia: „Z przy-
jacielem łatwiej pokonać trudności”. 
Opowiadanie miało z kolei opisywać 
spotkanie z bohaterem wybranej lek-
tury obowiązkowej. Polecenie brzmia-
ło: „Wspólna przygoda skłoniła cię do 
refleksji, że warto było przenieść się 
do świata przedstawionego w lektu-
rze.

(ems)

16
15
47
12
90
840
540 000

90
99
58
56
73
73
231
160

61 %
62 %
51 %
67 %
57 %
58 %
60 %

57 %
50 %
64 %
46 %
53 %
58 %
62 %
62 %

51 %
56 %
63 %
70 %
60 %
60 %
67 %

60 %
56 %
59 %
56 %
52 %
56 %
68 %
59 %

61 %
72 %
62 %
69 %
64 %
56 %
57 %

64 %
42 %
56 %
41 %
60 %
56 %
61 %
58 %

Wacław Kuropka z Gręba-
nina przekroczył granicę 
stuleci. Urodził się 101 lat 
temu, 20 sierpnia 1921 r.

W imieniu wszystkich Miesz-
kańców Naszej Gminy składa-
my Szacownemu Jubilatowi 
życzenia zdrowia, wytrwałości 
i siły do pokonywania wszel-
kich trudów życia

Drugie stulecie 
Pana Wacława

Długie życie Naszego Jubilata pełne 
było wyzwań i trudu. Nigdy jednak nie 
upadał na duchu. Nieliczni mieszkańcy 
Grębanina być może pamiętają jeszcze 
brzmienie złotej trąbki pana Wacława, 
bo w kawalerskich czasach Nasz Jubi-
lat, wespół z kolegami udzielał się w ze-
spole muzycznym. Ta wesoła kompania 
obsługiwała również z powodzeniem 
liczne potańcówki i zabawy. Zaczęła 
się wojna. Jesienią 1939 r. Niemcy za-
częli wysiedlenia i wywózki. Naszego 
bohatera uchroniło to, że niedawno 
nauczył się murarki. Okupant skiero-
wał go więc do roboty w zarządzanych 
przez Niemców majątkach Grębanin 
i Chojęcin. Po wojnie przez cztery lata 
odbudowywał zrujnowany Wrocław. Po 
powrocie w rodzinne strony zajmował 
się w Grębaninie dziewięciohektaro-
wym gospodarstwem. Dorabiał też 
jako murarz. Do dziś ludzie pamiętają 
stawiane przez niego domy, stodoły 
czy obory. (ems)
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JubilaciWieści z Marianki

Wyślij sms o treści: BARANOW.INFO
i zapisz się do Gminnego Systemu Powiadamiania SMS503 340 503

GMINNY SYSTEM POWIADAMIANIA SMS

INFORMACJA

obchodzący urodziny 
w sierpniu i wrześniu 2022 r. 

(powyżej 80 lat)

Bogumiła Lewandowska-Siwek
wójt Gminy Baranów

Jubilaci

Drodzy Jubilaci,
proszę przyjąć ode mnie życzenia 
zdrowia i wszelkiej pomyślności

101 lat (ur. 1921 r.)
Wacław Kuropka

98 lat (ur. 1924 r.)
Janina Gała

87 lat (ur. 1935 r.)

85 lat (ur. 1937 r.)

84 lata (ur. 1938 r.)
89 lat (ur. 1933 r.)

88 lat (ur. 1934 r.)

93 lata (ur. 1929 r.)
Teresa Moś

Ludwika Nowak

Roman Szymański

Helena Hartman
Teresa Jerzyk

Maria Moś
Irena Poszwa

Marianna Wawrzyniak
Wacław Wawrzyniak

Stefan Wróbel
Genowefa Drobina

Marianna Mejza

Janina Kaczorowska
Danuta Nawrot

91 lat (ur. 1931 r.)
Jan Stryjakiewicz

Maria Kubiak
 † Marianna Rzeźniczak †

Marianna Jurczyk

83 lata (ur. 1939 r.)

82 lat (ur. 1940 r.)

81 lat (ur. 1941 r.)

80 lat (ur. 1941 r.)
Teresa Hełka

Teresa Górecka
Teresa Kwias

Kazimiera Janus
Teresa Musiała
Józef Jeziorny
Teresa Kulak

Renata Modrzyńska

Alfons Cieplik
Idzi Kalis

Wanda Moś
Stefania Stępnik

Maria Dyla
Eugenia Gawlik

Stefania Maciejewska
Janina Klimecka

Bronisław Wypchło
Bożena Stróżyk

Mieszkańcy Marianki Mroczeńskiej wybrali nowego 
sołtysa i radę sołecką 

Nie mogłem odmówić

W zebraniu wiej-
skim, które odby-
ło się 10 sierpnia 
2022 r., wzięły udział 
44 osoby (na 119 
uprawnionych do 
głosowania). Komi-

sji skrutacyjnej przewodniczył Tomasz 
Michalak. W wyborach wystartowało 
trzech kandydatów. Wygrał Ireneusz 
Czechlowski, zyskując 21 głosów. Na 
Bartosza Kłobuszewskiego głoso-
wało 17 osób, a na Kamila Wieczorka 
- 6. Tego dnia wybrano również nową 
radę sołecką. Tworzą ją: Magdalena 
Białek, Bartosz Kłobuszewski, Je-
rzy Tomaszek, Damian Noculak, 
Grzegorz Nagorzański, Grzegorz 
Wojtoń, Barbara Tomaszek, Mał-
gorzata Tomaszek.

Nowego sołtysa poprosiliśmy o roz-
mowę:

- Jak długo mieszkasz w Mariance? 

- Mieszkam tu kilka lat, ale z Marian-
ką związany jestem od ponad 20 lat, 
czynnie uczestnicząc w wydarzeniach 
lokalnych. Dekadę temu wspólnie 
z żoną, rodowitą mieszkanką Marian-
ki, podjęliśmy decyzję o osiedleniu się 
tu. Rozpoczęliśmy budowę swojego 
domu. Myślę, że to ugruntowało ak-
ceptację mojej osoby ze strony miesz-
kańców.

- Dlaczego zdecydowałeś się wy-
startować w wyborach na sołtysa 
tej wsi?

- Poprosiła mnie o to grupa mieszkań-
ców. Nie mogłem im odmówić. 

- Panie sołtysie, dziś gratulacje, ale 
od jutra ludzie zaczną przychodzić 
ze swoimi problemami. 

- Na to nie trzeba było długo czekać. 

Już po oficjalnym zakończeniu wybo-
rów poruszone zostały najpilniejsze 
sprawy 

- Jakie?

- Należy poprawić oświetlenie miej-
scowości. Mieszkańcy spragnieni są 
również integracji. Czas pandemii miał 
na to duży wpływ. Pojawiły się propo-
zycje organizacji festynu wiejskiego, do 
którego przyzwyczajeni byliśmy przez 
lata. Integracja ma ogromne znacze-
nie i przyczynia się do budowania 
wspólnoty i patriotyzmu lokalnego.

- Nie jest tajemnicą, że lubisz anga-
żować się w działalność społeczną. 
Byłeś przecież radnym w Gminie 
Kępno. Czy tamto doświadczenie 
można wykorzystać na stanowi-
sku sołtysa małej Marianki? 

- Praca społeczna nie jest mi obca 
choć nie zawsze bywa łatwa. Moje do-
świadczenie nie opiera się wyłącznie 
na byciu radnym. Działałem przez 
lata i nadal działam w różnych stowa-
rzyszeniach. Z pewnością moja praca 
w radzie miasta i gminy wpłynęła na 
moją świadomość społeczną i orga-
nizacyjną, którą z pewnością wykorzy-
stam, pełniąc funkcję sołtysa Marianki. 

- Pierwsze zadanie nowego sołtysa?

- Z pewnością organizacja delegacji 
i wieńca dożynkowego, bo dożynki za 
trzy dni. Problem rozwiązaliśmy w kilka 
minut, co świadczy o dużym zaangażo-
waniu mieszkańców naszego małego 
sołectwa. Nadmienię, iż mieszkańcy 
Marianki Mroczeńskiej sami przed laty, 
jako jedyni z Gminy Baranów wybudo-
wali swoją salę wiejską. 

Rozmawiał (ems)

WSPOMNIENIE

ZENON
NOCULAK

Odszedł od nas długoletni sołtys Ma-
rianki Mroczeńskiej. Zenon Noculak 
pełnił swoją funkcję od 2011 r. Pozo-
stawił po sobie piękny dorobek jako 
człowiek i społecznik. Angażował się 
w to, żeby rozpoczęte sprawy zawsze 
doprowadzić do końca. Niewątpliwie 
zależało mu na rozwoju swego sołec-
twa, ale z tego powodu musiał brać 
na siebie również ciężar słów i pre-
tensji zniecierpliwionych mieszkań-
ców, a przecież nie wszystko można 
zrobić od razu, bo na wiele ważnych 
zadań trzeba czekać, bo mamy prze-
cież 11 sołectw. Podkreślał, że w Ma-
riance ciągle jest coś do zrobienia. 

W naszej pamięci pozostanie jako 
prawdziwy społecznik, zaangażowa-
ny całym sobą w pracę na rzecz spo-
łeczności. Łączymy się w smutku i ża-
łobie z rodziną i bliskimi śp. Zenona 
Noculaka.  

(ems)
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Z piekła do piekła

Pamiętnik Józefa Sołygi to świadectwo jednego z najdramatyczniejszych wydarzeń w dziejach Baranowa. 
Oto 2 października 1943 r. Niemcy aresztowali 15 młodych mieszkańców tej wsi, oskarżając ich o sa-
botaż. Hitlerowcy postawili zatrzymanym ultimatum: Jeśli nie powiecie kto stodoły spalił, pójdziecie jako 
zakładnicy do więzienia. Jeżeli sprawa się nie wyjaśni, pójdziecie do obozu. A najlepiej byłoby rozstrzelać dzie-
sięciu z was – brzmiała niemiecka propozycja. Zatrzymani po trzykroć odpowiedzieli „nie”. To był po-
czątek ich drogi przez mękę. Drogi przez piekło niemieckich więzień i obozów koncentracyjnych: Kęp-
no, Ostrów, Radogoszcz, Gross-Rosen, Natzweiler, Neckargerach, Dachau. Pragniemy przywrócić pamięć 
o bohaterach tej historii. Pomóżcie nam. Przygotowujemy do druku pamiętnik w wersji książkowej. 
Szukamy fotografii bohaterskich zakładników z Baranowa. Oto oni: Idzi Balon, Jan Dembicki, Paweł 
Jasiński, Franciszek Kowalczyk, Józef Kosik, Jan Libner, Edmund Malicki, Józef Maciejewski, Stanisław 
Noculak, Kazimierz Ratajewski, Józef Sołyga, Stefan Śpikowski, Antoni Taborski, Kazimierz Tomalkie-
wicz, Jan Wylęga.

Lager w Natzweiler usytuowano na 
zboczu wysokiej góry. Dwa rzędy bara-
ków, od góry do dołu, zwróconych do 
siebie szczytami i połączonych scho-
dami. Każde dwa baraki stały jak gdyby 
na podeście. Przed barakiem ustawia-
liśmy się na apel. Nago, owinięci tylko 
kocami. Pod koniec drugiego tygodnia 
pobytu w rewirze otrzymałem z domu 
paczkę. W sztucznym jelicie troszkę 
cukru, smalcu, parę średnich cebul. 

Chleb całkowicie spleśniały. Za tydzień 
znów taka paczuszka, więc leczyłem 
się jak mogłem. Plaster cebuli, na to 
troszeczkę smalcu i na wierzch cukier. 
Przez cały pobyt w Natzweiler otrzy-
małem cztery takie paczuszki. Zdrowie 
mi dość szybko wracało. Nieraz, gdy 
deszcz padał, a człowiek pod dachem, 
to cieszył się jak dziecko, bo na pla-
cu i na gankach więźniowie praco-
wali w deszczu. Chmury sunęły po 
ziemi. Byliśmy przecież tysiąc metrów 
nad poziomem morza. Pewnej nocy, 
gdzieś około dziesiątego sierpnia, zbu-
dził nas tumult i wrzask. Większość 
chorych z mojej sali przeniesiono gdzie 
indziej, ale ja zostałem. Co się okazuje. 
Nowy transport więźniów w zamknię-
tych wagonach został zbombardo-
wany. Rannych operowano na żywca, 
piłką do metalu obcinano nogi, ręce, 
wyrywano kawałki drewna i kamyki po-
wbijane w ciało (…). Taki był wrzask, jęk, 
płacz, że mimo iż miałem kocem głowę 
owiniętą, to nie dało rady tam dłużej 
wytrzymać. W tę straszną bezsenną 
noc postanowiłem na własne żądanie 
opuścić rewir i przenieść się na barak, 
z którego wszyscy więźniowie chodzi-
li do pracy. (…) Rano zgłosiłem się do 
sztubowego, by mi załatwił skierowa-
nie na barak pracujący. (…) 

Przy polskim stole

Zaprowadził mnie na sąsiedni barak. 
Blokowym był Francuz. Przyjął mnie 
życzliwie. Znalazło się pasiaste ubra-
nie. Powiedział, że mogę zostać jesz-
cze kilka dni na baraku jako rekon-
walescent. Blokowy dołączył mnie do 
stołu polskiego. Przy tym polskim stole 
wprowadzono wzorową dyscyplinę, 
a trzymał ją mocno pewien gość, chy-
ba jakiś były wojskowy. Każdy musiał 
się codziennie dwa razy myć do pasa 
i samorzutnie szukać w odzieniu wszy. 
Przy jedzeniu każdy podawał swój ka-
wałek chleba starszemu stołu, a on 
nacierał go ząbkiem czosnku. Czosnek 
organizowany był przez więźniów, któ-
rzy pracowali u ogrodników. To miało 
nam zapewnić lepszą kondycję. Przez 
dzień troszkę pomagałem sztuben-
dienstom przy szorowaniu toalety. 
Sztubendienstami byli dwaj bracia. 
Ich ojciec po powrocie z pracy strzygł 
i golił więźniów. On właśnie załatwił 
swym synom pracę w baraku. Chodzili 
z blokowymi do magazynu po pro-
wiant i dbali o porządek, mieli około 
20 lat. Ich ojciec pochodził z woj. po-
znańskiego, spod Jarocina, przed woj-
ną wyemigrował do Francji, nazywał 
się Rychlik. Ten to człowiek doradził mi 
bym moczył spuchnięte nogi w zimnej 
wodzie. Około południa z tymi sztu-
bendienstami wylegiwałem się nieraz 
w słońcu za barakiem i obserwowali-
śmy jak ogromne eskorty amerykań-
skich samolotów leciały bombardować 
Strasburg.

Płomień nad krematorium

Wrócę jeszcze do mojego pobytu 
w tym obozie. Francuzi byli przez 
Niemców inaczej traktowani niż pozo-
stałe nacje, więc pobyt w tym obozie 
był nieco znośniejszy. Na wolnym ba-
raku, gdzie więźniowie chodzili do pra-
cy, atmosfera była dobra, mimo różnej 
narodowości. Po pracy kolega Rychlik 
brał się za strzyżenie i golenie a kogo 
by spostrzegł, że jest nieogolony czy 
z długimi włosami, to go sam przywo-
łał. Bardzo też mój tam kończący się 
pobyt uprzyjemniały koncerty. Obóz 
posiadał kilkuosobową orkiestrę, wy-
sokiej klasy muzyków grających na 
różnych instrumentach. Po pracy ta 
ekipa najpierw przywiozła wózkiem 
i błyskawicznie zmontowała scenę i ku-
lisy. Następnie na wózku przyjechał 

fortepian. Radość wśród Francuzów 
była ogromna, bo ich kraj się oswo-
badzał o czym oni lepiej od nas wie-
dzieli. Zespół orkiestrowy był zgrany 
i codziennie koncertował. Muzycy też 
byli z różnych narodowości. Pięknie 
to się oglądało i pięknie się słuchało. 
W Natzweiler spotkałem, ale tylko raz, 
trzech moich kolegów z Baranowa, 
a mianowicie kol. Wylęgę, Dembeckie-

Całość na facebook.pl 
Baranów. Witryna Sołectwa

go i Balona. Wkrótce potwierdziła się 
wieść o ewakuacji do innego obozu. 
(…) Po pracy wywoływanie numerów. 
Wszyscy budowlani na pierwszy trans-
port. Strach wielki padł na tych więź-
niów, którzy mieli wyroki śmierci. Nie 
uśmiercono ich dotychczas, bo byli 
potrzebni do pracy. Teraz, w obliczu 
ewakuacji Niemcy nie zaniedbali swej 
pedantycznej akuratności i nocami 
przychodzili, wywoływali potrzebny 
numer i …Na naszym baraku byli jeden 
raz. Wieczorami widzieliśmy płomień 
nad kominem buzujący na wysokość 
pięciu metrów.

Wkrótce w nieznane

Drugiego dnia po oświadczeniu bloko-
wego, że w następnym tygodniu mu-
szę pójść do pracy, około godz.10.00 
zaczęły się po całym obozie rozlegać 
donośne gwizdy. Wtedy blokowy mu-
siał wyjść na apel z więźniami, któ-
rzy z jakiś powodów zostali w ba-
raku a nie są również funkcyjnymi. 
W naszym baraku było nas czterech 
albo pięciu, a z całego obozu około 
pięćdziesięciu. Szybko zaprowadzono 
nas pod magazyn, wydano narzędzia 
i wyprowadzono za bramę, około ki-

Autor „Pamiętnika” po 60 latach odwiedził jedno 
z miejsc udręki. Gross-Rosen 

Informacja Międzynarodowego Biura Poszukiwań M.K.C.K. w Arolsen, 
potwierdzająca zapisy z „Pamiętnika” 

Józef Maciejewski (z lewej), jeden z bohaterów 
tej historii. Po wojnie pracował w tartaku.
Fotografia z lat 40-tych.

lometra od obozu. Musieliśmy zdzie-
rać darń z wysokich skarp i krzyżowo 
układać z dwóch stron, a na szosie 
zostawić czterometrowe przejście. Za-
raz poznałem, że to barykada – czte-
rometrowej szerokości zapora z darni. 
Zaraz mi przyszła do głowy myśl, że 
muszą się dziać ważne wydarzenia, 
jeżeli poza frontem wykonuje się takie 
roboty. Naturalnie więźniowie pary nie 
puścili, chociaż niejeden wiedział, że 
się coś szykuje. Ja sobie myślałem, wy 
durnie, śmialiście się z nas Polaków 
w 1939 r., w jesieni, że kopaliśmy rowy 
przeciwczołgowe a dla czołgów to żad-
na przeszkoda. Teraz fronty zbliżają 
się do ich granic, więc portkami trzę-
są. Jaki muszą mieć strach, jeżeli się 
chcą tą marną przeszkodą zastawić. 
Cztery dni chodziliśmy tę przeszkodę 
budować. Kto ją dokończył, nie wiem. 
W trzecim dniu już zaczęły pogłoski 
chodzić, że obóz będzie ewakuowany. 
Moje przypuszczenia miały się spraw-
dzić.

Opr. (ems)
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Dni Baranowa - 26.06

W sobotę na scenie zobaczyliśmy silną 
reprezentację polskiej sceny hiphopo-
wej, prezentującą odmienne nurty tej 
muzyki. Na scenie zobaczyliśmy takich 
artystów jak: ABRADAB, GIBBS oraz 

cały skład ekipy JWP. Przed wymienio-
nymi artystami na scenie pojawili się 
także raperzy z Kępna i okolic, czyli 
SEEKRET, KUMI, MIXON X PTAKU X 
MACK, PABLO ES.

Drugi dzień koncertów otworzyła Wójt 
Gminy Baranów Bogumiła Lewandow-
ska-Siwek, która życzyła wszystkim 
gościom udanej imprezy. Koncerty 
rozpoczęła Oliwia Kremska, po niej 
na scenie rockowym brzmieniem ura-
czyła nas grupa GRAPHITE. W ogrom-
nym upale swój koncert rozpoczął 
Janusz Laskowski, który połączył siły 
w duecie z Oliwią Kremską wykonując 
utwór „Kolorowe Jarmarki”. Zgroma-
dzona publiczność była zachwycona 
występem Pana Janusza, który także 
nie krył swojego zadowolenia z wizyty w 
Baranowie. Po tym występie, na scenę 

Kronikarz Ziemi Baranowskiej  · Sierpień 2022  ·  Nr 4/5814

Dni Baranowa - 25.06

Po dwuletnim okresie posuchy, na Tereny Leśne Osie-
dla Murator wróciły Dni Baranowa. Impreza tradycyj-
nie trwała cały weekend od 25 do 26 czerwca

Dni Baranowa

z przytupem wkroczyła młoda gwiazda 
muzyki DISCO-POLO: MIŁY PAN, który 
rozgrzał publiczność takimi utworami 
jak: „Królowa” czy „Małolatki”. Mimo 
żaru lejącego się z nieba publiczność 
dopisała, korzystając przy okazji z in-
nych atrakcji przygotowanych przez 
organizatorów. Wielkie ukłony dla dru-

hów z Ochotniczych Straży Pożarnych 
z Gminy Baranów, Paniom i Panom 
z Kół Gospodyń Wiejskich, kępińskiej 
Policji i ratownikom medycznym oraz 
wszystkim osobom, które przyczyniły 
się do zorganizowania tego wydarze-
nia.

(bam)
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Dożynki 2022
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Dożynki 2022

Bochen słonecznego chleba

W niedzielę 14 sierpnia w Słupi od-
były się Dożynki Gminne. Rozpoczęła 
je uroczysta msza św. w kościele pw. 
Wszystkich Świętych, celebrowana 
przez ks. kanonika Jacka Andrzej-
czaka. Po mszy barwny korowód, pro-
wadzony przez Słupską Młodzieżową 
Orkiestrę Dętą z władzami gminy, sta-

pianie”. P. Wójt przekazała podzię-
kowania wszystkim rolnikom, ogrod-
nikom, sadownikom i pszczelarzom 
za trud włożony w codzienną pracę. 
Słowa pochwały popłynęły również do 
organizatorów dożynek oraz delegacji 
sołeckich, za ogromne zaangażowanie 
w przygotowanie Gminnego Święta 
Plonów.

Święto Plonów to jedna z najtrwalszych polskich tra-
dycji. Corocznie wspólnie przekonujemy się więc, że 
najpiękniej pachnie chleb domowy. Organizacja ta-
kiej imprezy wymaga ogromnego wysiłku, i niezwy-
kłej energii. Sołtys Jarosław Wiśniewski zaangażował 
całą bez mała społeczność swojej zacnej wsi. Liczne 
komplementy z całą pewnością świadczą, że słupia-
nie sprostali zadaniu. Ani na moment nie stracili też 
dobrego humoru. Oto rodzina Góreckich odebrała na-
grodę za …pantomimę pod płotem, a chłopcy z plaży 
- za najbarwniejsze widowisko na dożynkowym wozie

Dziękujemy wszystkim 
organizatorom Dożynek
za wspaniałe niedzielne 
popołudnie, bawiąc się 

i jedząc do syta. 

Do zobaczenia za rok!

Opatrzone kury, świnki
- teraz pora na Dożynki!

Muzyczny Koktajl 

Kolejną częścią uroczystości był pro-
gram artystyczny, w którym na wstępie 
obejrzeliśmy okolicznościowe widowi-
sko poetycko-muzyczno-taneczne, 
z niezwykłym trojakiem w finale. To 
piękne przedstawienie w wykonaniu 
dzieci z miejscowej szkoły, wprowadzi-
ło uczestników dożynek w magiczny 
nastrój. Przygotowały je: Anna Ka-
mińska, Grażyna Kluczyńska, Sa-
bina Chwał i Urszula Moś. Później, 
na scenie pojawił się rewelacyjny Ma-
riusz Kalaga ze swoim „Muzycznym 
Koktajlem”. To mieszanka wielu róż-
nych stylów i rodzajów muzyki i nie 
inaczej było podczas koncertu w Słupi 
pod Kępnem. Wszyscy, łącznie z sołty-
sem i wójtem, włączyli się w koncert, 
by mile spędzić czas i posłuchać me-
lodyjnych piosenek, uśmiechnąć się 
słuchając inteligentnego humoru oraz 
zabawnych dialogów z publicznością, 

jednocześnie podśpiewując znane i lu-
biane szlagiery Swoim energetycznym 
występem zgromadził przed sceną 
liczną widownię, która na koniec do-
magała się kolejnych bisów. W finale 
części artystycznej mogliśmy zobaczyć 
wreszcie na żywo ubiegłoroczną rewe-
lację programu „Mam Talent”, czyli ze-
spół „White Tigers” z Wieruszowa. Od 
godziny 22.00 wszyscy bawili się pod 
gwiazdami przy muzyce serwowanej 
przez DJ Sebę.

rostami dożynek oraz gośćmi naszego 
Święta Plonów wyruszył na miejscowy 
stadion. Delegacje złożyły pod sceną 
wieńce dożynkowe. Starostwie do-
żynek - Paulina Wylęga i Szymon 
Wabnic – przekazali dożynkowy chleb 
na ręce P. Wójt - Bogumiły Lewan-
dowskiej-Siwek. Następnie byliśmy 
świadkami obrzędu wieńca i chleba 
przy akompaniamencie zespołu „Słu-

Wianek na własną rękę

Na tegorocznych dożynkach nie za-
brakło innych niezwykłych akcentów, 
nie tylko kulinarnych. Można było 
więc skosztować tradycyjnego jadła, 
chleba ze smalcem oraz kiszonym 
ogórkiem oraz innych przysmaków. 
Na dzieci czekało mnóstwo atrakcji. 
Oprócz tradycyjnych dmuchańców, na 
milusińskich czekały lody oraz …kulig. 
Co odważniejsi ruszyli zaś w bezpłat-
ną podróż dożynkowymi bryczkami. 
Sporym zainteresowaniem cieszyła 
się też wystawa o intrygującym tytule 
„Podmuch PRL-u”. No i wreszcie każ-
dy, kto tylko miał na to ochotę i wolną 
chwilkę, przy pomocy p. Joanny z kwia-
ciarni „Magnolia” mógł upleść dożyn-
kowy wianek. To był udany i wyjątkowy 
dzień. Tegorocznej uroczystości sprzy-
jała piękna pogoda i wspaniała atmos-
fera, którą tworzyli wszyscy uczestnicy 
dożynek. (ems)
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Sportowe okruchy Sportowe Okruchy

Władysław Kącki ze Słupi mistrzem Polski w Tenisie 
Stołowym Parlamentarzystów, Radnych i Pracowni-
ków Samorządowych

Do elitarnego grona Klu-
bów Partnerskich Aka-
demii Piłkarskiej Miedzi 
Legnica dołącza GKS Grę-
banin

Idź złoto do złota!

Piłkarskie 
partnerstwo

W XXI Mistrzostwach Polski Parlamen-
tarzystów, Radnych i Pracowników 
Samorządowych w tenisie stołowym, 
które odbyły się w 18-19 czerwca w 
Gorzowie Śląskim, wzięło udział 65 za-
wodników, startujących w dziewięciu ka-
tegoriach. Organizatorem był Urząd 
Miejski w Gorzowie Śląskim i Miej-
sko-Gminny Ośrodek Kultury oraz 
LMKS Piast Gorzów Śląski. Patronat 
honorowy nad imprezą objęli: Benia-
min Godyla, senator RP, Andrzej Buła, 
marszałek województwa opolskiego, 
Roland Fabianek, starosta oleski oraz 
Rafał Kotarski, burmistrz Gorzowa 
Śląskiego. W najstarszej kategorii wie-
kowej (powyżej 70 lat) złoty medal wy-
walczył Władysław Kącki. – Wygrałem 
wszystkie sześć meczów, w tym z ubiegło-
rocznym mistrzem. Przegrywałem już 
0:2, wydawało się, że nic mi już nie po-
może, ale jakoś zebrałem dodatkowe siły 
i pokonałem go 3:2 – opowiada z dumą. 
Warto podkreślić, że to już  drugi złoty 
medal pana Władysława w historii tych 
mistrzostw. Pierwsze złoto wywalczył 
w 2017 r. To kolejna cenna zdobycz we 

wspaniałym dorobku Władysława Kąc-
kiego. Z rozrzewnieniem wspomina 
pierwsze tytuły, które zdobywał jako 
nastolatek. Nie miał wtedy równych 
sobie, wtedy zdobył pierwszy tytuł Mi-
strza Powiatu. Imponująco prezentuje 
się jego dorobek z ostatniej dekady: 
dwukrotny Mistrz Powiatu Sołtysów 
i Rad Sołeckich, trzykrotny Mistrz 
Gminy Baranów (w tym w kat. open!), 
złoty medalista Mistrzostw Kępna, Mi-
strzostw Oleśnicy i Mistrzostw Byczy-
ny. Lista byłaby dłuższa, gdybyśmy ze-
chcieli odnotowywać miejsca drugie, 
trzecie czy czwarte. Panu Władkowi 
życzymy więc siły i entuzjazmu, by jego 
trofea lśniły wciąż nowym blaskiem. 

(ems)

GKS Grębanin, jako stowarzyszenie 
kultury fizycznej, prowadzące działal-

ność́ w zakresie sportu i rekreacji ru-
chowej został reaktywowany w 2013 r. 
przez swoich wychowanków Roberta 
Szuberta i Damiana Jerzyka. Głównym 
celem GKS Grębanin jest mobilizacja 
młodych ludzi do uprawiania sportu 
i zdrowego stylu życia. Podczas pod-
pisania umowy o współpracy odbył się 
także mecz kontrolny pomiędzy obie-
ma drużynami.

- To dla nas wielki zaszczyt zostać part-
nerem tak dużego klubu jakim jest 
Miedź. Mamy nadzieję, że przyniesie to 
dużo korzyści dla obu ze stron, a przede 
wszystkim młodzieży, która poprzez na-
sze partnerstwo będzie mogła rozwijać 
się w dużo lepszym stopniu niż dotych-
czas – mówi Robert Szubert - prezes 
GKS Grębanin.

Nie bez znaczenia są w tym przypadku 
osiągnięcia, jakimi w ostatnich latach 
może pochwalić się klub z Donabo-
rowa, kierowany przez prezes Rena-
tę Małolepszą i wydatnie wspierany 
przez dyrektora miejscowej Szkoły 
Podstawowej Alojzego Piaseckiego.
- Jesteśmy widoczni w całej Polsce, z ma-
łej miejscowości udało nam się osią-
gnąć znaczne wyniki w województwie 
wielkopolskim - podkreśla wiceprezes 
Mirosław Marek. - Dziewczyny z Ba-
ranowa na Mistrzostwach Polski szkół 
zdobyły prestiżowe, czwarte miejsce. 
To daje pole do naprawdę fajnych per-

Mistrzostwa Polski 
w baranowskiej hali
W dniach od 23 do 26 czerwca hala sportowa w Barano-
wie po raz pierwszy była areną Mistrzostw Polski Mło-
dzików Młodszych w Badmintonie. Imprezie towarzy-
szył, rozgrywany w Kępnie, Youth Wersal Cup, turniej z 
udziałem juniorów młodszych, młodzików, żaków i ża-
ków młodszych. Organizatorem rozgrywek był Uczniow-
ski Klub Sportowy „Tornado”.

spektyw i dużych wyników sportowych. 
Między innymi dlatego, za naszą pracę 
docenił nas Polski Związek Badmintona. 

Wystartowaliśmy w konkursie i otrzyma-
liśmy prawo organizacji imprezy rangi 
mistrzowskiej. 

Dzięki wsparciu ze strony władz samo-
rządowych oraz licznych sponsorów, 
do Baranowa i Kępna przyjechali re-
prezentanci około pięćdziesięciu klu-
bów i szkół mistrzostwa sportowego 
z całego kraju. - Z Białegostoku, z War-
szawy, z Wielunia, z Jeleniej Góry, z Głub-
czyc i innych miejsc, gdzie badminton 
jest na najwyższym poziomie ekstraklasy 
– podkreśla M. Marek.

To oczywiście najlepsi w Polsce bad-
mintoniści do 13 roku życia. Co bar-
dzo istotne, w tym elitarnym gronie 
znaleźli się także gracze występujący 
w barwach UKS „Tornado”. W turnieju 
głównym kibicować mogliśmy Marce-
lowi Kmiecińskiemu, Oli Nycz, Ju-
lii Małolepszej, Wiktorii Goj i Hani 
Wylędze.

- To jest bardzo duży sukces - uważa wi-
ceprezes UKS „Tornado”. - Jesteśmy już 
obecni w pierwszej trzydziestce na listach 
klasyfikacyjnych w Polsce, przy raptem 
trzech treningach w tygodniu. Myślę, że 
jeżeli tylko dzieci będą chciały i rodzice 
będą je wspierać, to ja ze swojej strony, 
jako szkoleniowiec postaram się wejść 
na ten najwyższy poziom. Ale na to trze-
ba czasu, pracy i zaangażowania.

Mistrzostwom Polski rozgrywanym 
w Baranowie, towarzyszył Krajowy Tur-
niej Juniorów Młodszych U17 i Młodzi-
ków U15 oraz Turniej Żaków U11 i Żaków 
Młodszych U9 rozgrywany w kępińskiej 
hali widowiskowo-sportowej.

(ug)

- Podpisanie umowy partnerskiej połą-
czone z meczem kontrolnym, to pierwszy 
krok na ścieżce rozwoju naszej współ-
pracy. Staż trenerski, testy szkoleniowe 
perspektywicznych zawodników, turniej 
Klubów Partnerskich, warsztaty szkole-
niowe dla trenerów czy zaplanowane 
treningi pokazowe, to kolejne działania, 
które zrealizujemy w ramach umowy 
partnerskiej w obecnym sezonie. Aktyw-
ność i zaangażowanie w nasze wspólne 
działania, mają fundamentalne znacze-
nie w budowaniu procesu szkolenia dzie-
ci - powiedział Tomasz Syska dyrek-
tor Akademii Miedzi. (ug)

Foto: B.Hamanowicz/miedzlegnica.eu
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Po godzinach

Nowością w klubie były też zajęcia 
z jogi oraz latino solo, które nawet 
w wakacje cieszyły się sporym zaintere-
sowaniem. W sierpniu rozpoczynają się 
nabory do nowych grup. Zapraszamy 
wszystkich którzy jeszcze nie rozpo-
częli swojej tanecznej przygody. (bst)

W tanecznym 
rytmie

Międzynarodowych: Kamila Kryściak 
i Filip Kubik 3. miejsce w tańcach la-
tynoamerykańskich i standardowych 
Jelcz-Laskowice 

Sezon w Baranowskim Studiu Tańca obfitował w wiele 
wydarzeń, podczas których mogliśmy podziwiać talenty 
tancerzy. Zarówno spora liczba pokazów jak i turniejów 
pozwoliła zaprezentować się wszystkim grupom, które 
przez cały rok przygotowywały się do tych wydarzeń 
w nowo otwartej hali sportowej w Baranowie

Ogólnopolskich: Kamila Kryściak i Fi-
lip Kubik 1. miejsce w tańcach standar-
dowych Kępno; 1. miejsce w tańcach 
standardowych w Borowa; 3. miej-
sce w tańcach latynoamerykańskich 
i standardowych Olesno. Maja Nowak 
i Błażej Gruszka 1. miejsce w tańcach 
latynoamerykańskich i standardowych 
Borowa; Paulina Wróbel i Filip Nowak 
1. miejsce Łęka Opatowska; Ola Mi-
chalak i Mateusz Skąpski 1. miejsce 
Łęka Opatowska, Julia Jany i Bartek Gliń-
ski 2. miejsce Łęka Opatowska

Największe sukcesy par 
na turniejach tanecznych:

Dziesięć drużyn, reprezentujących jednostki Ochotni-
czej Straży Pożarnej z terenu Gminy Baranów, wzię-
ło udział w niedzielę 3 lipca w Gminnych Zawodach 
Sportowo-Pożarniczych

Strażackie zmagania

Gospodarzem zawodów była OSP Słu-
pia pod Kępnem. Nad prawidłowym 
przebiegiem zawodów czuwała komi-
sja sędziowska. Warto zaznaczyć, że 
oprócz szybkości w wykonywaniu za-
dań, liczyła się również precyzja, gdyż 
za błędne wykonanie naliczane były 
punkty karne. Jako pierwsze w kon-
kurencjach zmierzyły się kobiece dru-
żyny pożarnicze z OSP Donaborów, 
Jankowy i Słupia pod Kępnem. Potem 

przyszedł czas na męskie drużyny po-
żarnicze z OSP Baranów, Donaborów, 
Grębanin, Jankowy, Joanka, Łęka Mro-
czeńska i Słupia pod Kępnem. W upal-
ne popołudnie widzowie nie szczędzili 
braw druhnom i druhom, zmagającym 
się w sztafecie pożarniczej i ćwicze-
niach bojowych. W ferworze walki nie 
obyło się bez niespodziewanych zwro-
tów akcji, rozpaczy jednych i radości 
innych. Po zaciętej rywalizacji  przyszedł 
czas na ogłoszenie wyników i uhonoro-
wanie zwycięzców. Nagrody – pucha-
ry, dyplomy i talony wręczyli: Michał 
Balcer – Prezes Zarządu Oddziału 
Gminnego ZOSP RP w Baranowie oraz 
Ilona Skiba – Sekretarz Gminy Ba-
ranów. Dodatkową nagrodę puchar 
Prezesa ZOG ZOSP RP w Baranowie 
wywalczyła zwycięska drużyna druhów 
z OSP Słupia pod Kępnem. Organiza-
torzy imprezy dołożyli wszelkich sta-
rań w przygotowanie zawodów i dobrą 

zabawę. Zarząd oddziału gminnego 
dziękuje Urzędowi Gminy Baranów za 
finansowe wsparcie wydarzenia i ufun-
dowanie nagród. (iwo)

Wyniki końcowe:

Seniorki:
1. OSP Jankowy
2.. OSP Słupia pod Kępnem
3. OSP Donaborów

Seniorzy:
1. OSP Słupia pod Kępnem
2. OSP Baranów
3. OSP Jankowy
4. OSP Joanka
5. OSP Łęka Mroczeńska

OSP Grębanin i OSP Donaborów z przy-
czyn technicznych nie ukończyły zawo-
dów. 
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Zawody OSP
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Drodzy Mieszkańcy
Gmina Baranów wraz ze Stowarzy-
szeniem Seniorów Gminy Baranów 
uruchomiła akcję będącą wyrazem 
solidarności z naszymi sąsiadami. 
Zgromadzone środki pieniężne przez-
naczone na zakup sprzętu medycz-
nego dla szpitala na Ukrainie. Wpłatę 
środków pieniężnych można dokonać 
na podany poniżej nr konta:

16 8413 0000 0406 3386 2000
z dopiskiem: „Pomoc dla Ukrainy”

Każda złotówka to gest wsparcia 
i solidarności

W I półroczu br. Gminny Ośrodek Po-
mocy Społecznej w Baranowie udzie-
lił pomocy w postaci jednorazowego 
świadczenia pieniężnego w wysokości 
300 zł na osobę, przeznaczonego na 
utrzymanie, w szczególności na po-
krycie wydatków na żywność, odzież, 
obuwie, środki higieny osobistej oraz 
opłaty mieszkaniowe w łącznej wy-
sokości wraz z obsługą 147 219,26 
zł. Wypłacono 482 świadczenia. Ko-
lejnym wsparciem dla osób z teryto-
rium Ukrainy w związku z konfliktem 
zbrojnym na terytorium tego państwa 
w I półroczu br. było przyznanie posiłku 
dla dzieci w szkole i przedszkolu doraź-
nie, na czas nie dłuższy niż 2 miesią-
ce, przyznany na podstawie art. 48b 
ust.5 pkt 1 ustawy z dnia 12 marca 
2004 r. o pomocy społecznej. Pomoc 
ta nie wymagała przeprowadzenia ro-
dzinnego wywiadu środowiskowego. 
W I półroczu br. Gminny Ośrodek Po-
mocy Społecznej w Baranowie udzielił 
pomocy w formie posiłku dla obywa-
teli Ukrainy dla 28 dzieci w wysokości 
5705,50 zł.

Realizacja zadań związanych z wypłatą 
jednorazowego świadczenia w wyso-
kości 300 zł na osobę oraz posiłków 
dla dzieci - obywateli Ukrainy pocho-
dziły z Funduszu Pomocy.

Pomoc obywatelom 
Ukrainy

Informacje
z Urzędu

Zadanie to zostało zlecone z zakresu administracji rządowej na 
podstawie ustawy z dnia 12.03.2022 r. o pomocy obywatelom Ukra-
iny w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa 
(t.j. Dz. U. z 2022 poz. 583 ze zmianami). Gminny Ośrodek Pomocy 
Społecznej w Baranowie wykonuje powyższe zadanie na podstawie 
upoważnienia Wójta Gminy Baranów dla kierownika Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Baranowie do prowadzenia postę-
powań w sprawach związanych z przyznawaniem jednorazowych 
świadczeń pieniężnych obywatelom Ukrainy w wysokości 300 zł 
oraz wydawania decyzji  w tym zakresie

Świadczenie pieniężne

Liczba złożonych wniosków o świadcze-
nie z art. 13 ust z dn. 13 marca 2022 r. O 
pomocy obywatelom Ukrainy w związku 
z konfliktem zbrojnym na terytorium 
tego państwa: 208 szt. Liczba obywateli 
Ukrainy objętych wnioskami z w/w arty-
kułu: 612 osób. Łączna kwota wypłaco-
na wnioskodawcom to 610 960 zł. Kwo-
ta wnioskowana o zasilenie ze środków 
Funduszu Pomocy to 915 320 zł. 

Nie zwlekać z wnioskiem 

Studwudziestodniowy okres liczy się od 
daty przekroczenia granicy. Jest jednak 
pewne ograniczenie. Wprowadza je 
uchwalona właśnie nowelizacja specu-
stawy. Nie można zwlekać ze składa-
niem wniosków o 40 zł za zgłoszenie 
ukraińskiego gościa. Na dopełnienie 
formalności będzie miesiąc. Wnioski 
złożone po terminie nie zostaną roz-
patrzone. Świadczenie jest wypłacane 
z dołu. Okres wypłaty będzie przedłu-
żony dla osób niepełnosprawnych, 
emerytów, kobiet w ciąży, opiekunów 
niemowląt oraz tych, którzy samotnie 
sprawują opiekę nad trójką i więcej 
dzieci. Wszystkie inne osoby, które 
przybyły do Polski na początku rosyj-
skiej inwazji, powinny już się usamo-
dzielnić. 

(mw i is)

Od nieruchomości, rolnego i leśnego
Termin płatności III raty mija 15 wrze-
śnia 2022 r.
Od środków transportowych
Termin płatności II raty mija 15 wrze-
śnia 2022 r.

Za śmieci
30 września 2022 r. mija termin płat-
ności opłaty za gospodarowanie odpa-
dami komunalnymi za miesiące lipiec, 
sierpień i wrzesień.

W przypadku wątpliwości prosimy 
o kontakt telefoniczny:
(62) 74 10 010 lub (62) 74 10 011

Nr konta:
63 8413 0000 0406 1311 2000 0002

Nr konta:
03 8413 0000 0406 1311 2000 0015

Gmina Baranów przystąpiła do realizacji programu 
„Korpus Wsparcia Seniorów” na 2022 rok, ogłoszonego 
przez Ministerstwo Rodziny i Polityki Społecznej

Gmina Baranów otrzymała dofinansowanie na zada-
nie realizowane w ramach programu wieloletniego 
„Senior+”

Urząd Gminy Baranów 
przypomina o terminach 
płatności podatków

Opieka na odległość

Dotacja dla Seniorów

Gmina Baranów otrzymała dotację 
w wysokości 12 730,36 zł.  Realizato-
rem zadania w imieniu Gminy Bara-
nów jest Gminny Ośrodek Pomocy 
Społecznej w Baranowie. Celem pro-
gramu jest poprawa bezpieczeństwa 
oraz możliwości samodzielnego funk-
cjonowania w miejscu zamieszkania 
dla osób starszych przez zwiększanie 
dostępu do tzw. „opieki na odległość”. 
„Opieka na odległość” jest nowocze-
sną formą sprawowania opieki nad 
osobami starszymi, chorymi, po prze-
bytych zabiegach medycznych, z nie-

Dofinansowanie na lata 2021-2025 
edycja 2022, Moduł II – zapewnienie 
funkcjonowania Klubu „Senior+” w wy-
sokości 38 880,00 zł. Zadanie publicz-
ne zakłada poprawę jakości życia osób 
starszych poprzez dalsze funkcjono-
wanie Klubu Senior+ w miejscowości 

Seniorzy w wieku 65 lat i więcej, którzy 
mają problemy związane z samodziel-
nym funkcjonowaniem ze względu na 
stan zdrowia, prowadzący samodziel-
ne gospodarstwa domowe lub miesz-
kający z osobami bliskimi, które nie są 
w stanie zapewnić im wystarczającej 
opieki w codziennym funkcjonowaniu 
w zakresie odpowiadającym ich po-
trzebom.

pełnosprawnościami, którzy czasowo 
lub na stałe wymagają wsparcia w co-
dziennym funkcjonowaniu. To ideal-
ne rozwiązanie, szczególnie dla osób 
samotnych, zarówno tych, które nie 
potrzebują usług całodobowych i nie 
korzystają na co dzień z usług opiekuń-
czych czy specjalistycznych usług opie-
kuńczych, jak i tych objętych wspar-
ciem w postaci usług opiekuńczych 
lub specjalistycznych usług opiekuń-
czych, u których nieprzewidywalność 
zmiany stanu zdrowia uzasadnia stałe 
monitorowanie w celu jak najszyb-
szej reakcji. Powiadomienia właściwych 
służb i udzielenia możliwie najszybciej 
pomocy, w tym pomocy medycznej, 
w ramach świadczeń opieki zdrowot-

Dla kogo ten program?

Program finansowany z Funduszu 
Przeciwdziałania COVID-19, o którym 
mowa w art. 65 ustawy z dnia 31 mar-
ca 2020 r. o zmianie ustawy o szcze-
gólnych rozwiązaniach związanych 
z zapobieganiem, przeciwdziałaniem 
i zwalczaniem COVID-19, innych cho-
rób zakaźnych oraz wywołanych nimi 
sytuacji kryzysowych oraz niektórych 
innych ustaw (Dz. U. poz. 568, z późn. 
zm.).

(mw)

Źródło finansowania

nej finansowane są ze środków publicz-
nych. W ramach pozyskanych środków 
zostały zakupione opaski telemedyczne 
oraz świadczenie kompleksowej usługi 
całodobowego centrum teleopieki dla 14 
osób z Gminy Baranów.

Mroczeń. Klub Seniora w Mroczeniu 
funkcjonuje od 2018 roku. W ramach 
swojej działalności oferuje Seniorom 
usługi fizjoterapeutyczne, organizację 
wyjazdów, organizację imprez oko-
licznościowych, organizację spotkań 
i warsztatów ze specjalistami - zajęcia 

pilates / jogi. Zaplanowane działania 
mają na celu wspomagać seniorów 
w aktywnym spędzaniu czasu wolnego 
na wielu płaszczyznach, mają wpływać 
pozytywnie na kondycję fizyczną i psy-
chiczną, stając się motorem do aktywi-
zacji pozostałych osób starszych. Re-
alizatorem zadania w imieniu Gminy 
Baranów jest Gminny Ośrodek Pomo-
cy Społecznej w Baranowie.

(mw)
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Od 19 września 2018 r. do 30 czerwca 2027 r. można składać wnioski o wsparcie z programu „Czyste Powietrze”. 
W wypełnianiu i składaniu wniosków pomaga Urząd Gminy Baranów. 

Centralna Ewidencja
Emisyjności Budynków

Każdy właściciel lub zarządca 
nieruchomości ma obowiązek 
złożyć deklarację.

Minął ustawowy termin - 30 czerwca 
2022 r. - do którego właścic ie le 
i  zarządcy budynków mieszkalny-
ch i niemieszkalnych składali dek-
laracje o źródłach ciepła. Jeśli jednak 
wskutek roztargnienia nie złożyłeś 
deklaracji, nie martw się tym, w dal-
szym ciągu  deklarację możesz złożyć 
w systemie na stronie www.ceeb.gov.
pl albo przekazać ją do swojego 
urzędu gminy tak jak dotychczas. Brak 
wypełnienia tego obowiązku ustawo-
wego nie spowoduje automatycznego 
nałożenia kary na tych, którzy o tym 
zapomnieli. Zatem nie czekaj dłużej 
złóż szybko deklarację do CEEB.

1

2

3

4

Pamiętaj aby zgłosić wszystkie
źródła ciepła w danej
nieruchomości.

Pobierz deklarację ze strony 
GUNB lub w Urzędzie Gminy

Deklarację możesz uzupełnić 
on-line na stronie 
www.zone.gunb.gov.pl

GMINNY PUNKT
KONSULTACYJNO-INFORMACYJNY
PROGRAMU „CZYSTE POWIETRZE”

ul. Rynek 21
63-604 Baranów

tel: (62) 74 10 022
Więcej informacji o programie na stronie:

Szczegółowe informacje można znaleźć na stronie www.zone.gunb.gov.pl

dla nowych źródeł ciepła – 14 dni 
od uruchomienia,

dla źródeł ciepła wymienianych na 
nowe - 14 dni od uruchomienia,

dla wszystkich zapominalskich – 
natychmiastowe złożenie deklaracji.

Pamiętaj, obowiązek złożenia 
deklaracji nadal z nami pozostaje:


